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Dicsérjük az Urat! Halleluja, dicsőség legyen az Úrnak! Köszönjük az Ő kegyelmét! 

Ahogy Erzsike említette, egy nagyon-nagyon fontos rendezvény előtt állunk.  

Akik úgy érzik, hogy szeretnének valamit tenni az Úrért, akkor jelentkezhetnek utó-

gondozónak. Mit jelent ez az utógondozó? Ha valakik látták, vagy voltak Reinhard Bonnke és 

más evangélisták alkalmán, általában ezt úgy szokták tenni, hogy miután elhangzik az 

Evangélium üzenete, akkor előre hívják a megtérőket, vagyis azokat, akik még nem születtek 

újjá. Ez a megtérés szóval nekem egy kis bajom van. Mindig azt mondtam, megtérni 

kereszténynek kell, egy elveszettnek újjá kell születni. De használjuk azt a szót, amit 

mindenki ismer, tehát a megtérés alatt ők azt értik, hogy újjászülettek. Tehát akik elfogadták 

Krisztust, akik döntöttek Krisztus mellett. Gyakorlatilag kifogtuk a halat, és a következő 

kérdés, hogy akkor most mit kezdjünk vele. Itt akadnak el nagyon sokan keresztények, és a 

Reinhard Bonnke szolgálat ezt nem bízza a véletlenre. Nagyon pontos menetrend, nagyon 

pontos terv van arra vonatkozólag, hogy mit kezdjünk azokkal az emberekkel, akik döntöttek 

Jézus Krisztus mellett. Én azt hiszem, hogy nálunk ez egy hiánypótlás lesz, mert odáig még 

csak-csak eljutunk, hogy evangelizáljunk, hirdetjük az Evangéliumot, de valahogy el kell 

érnünk azt, hogy az emberek a Jézus Krisztussal való kapcsolatukat, hitüket közösségben 

éljék meg, és integráljuk őket a gyülekezetbe. A gyülekezet nem egy földi, emberi találmány, 

hanem mennyei intézmény, és Isten elhívott bennünket. A Zsidó 10. fejezetet nagyon jól 

ismeritek, amikor Isten az Igéjében mondja, hogy ne maradjatok el az egybegyülekezéstől. 

Fontos az új embernek, hogy elinduljon a krisztusi úton, és ehhez segítségre van szüksége. Itt 

olyan emberekre van szükség, akik már Krisztusban járnak. A pásztoroknál lehet jelentkezni. 

Ki fogjuk válogatni az Úr segítségével azokat az embereket, akik ténylegesen végzik majd ezt 

a munkát.  

Isten nem változott meg, hálát adunk Neki! Isten ma, és tegnap is, és örökké ugyanaz, és 

Jézus Krisztus is! Halleluja! Most álljunk föl egy kicsit, és imádkozunk, mielőtt hozzáfognék 

az üzenethez. Emeljük föl a kezünket, és adjunk hálát az Úrnak!  

Uram, hálát adunk Neked, hogy a mai napon összejöhettünk. Hogy a mai napra is adtad 

nekünk a Te Igédet. Kérlek, Atyám, hogy adj nekünk a mai napon bölcsességet és kijelen-

tésnek szellemét, hogy megismerjük mindazt, amit Te elkészítettél a Te néped számára! 

Köszönjük, Atyám, hogy gyarapítasz bennünket! Köszönjük, Atyám, hogy növekedést adsz 

nekünk! Köszönjük, Atyám, hogy jó gyümölcsöt teremhetünk az örökkévalóság számára, 

mert Te vagy a növekedést adó Isten! Köszönjük, hogy a mai napon tanítasz bennünket, 

kijelentést adsz a Te Igédből. Hálát és dicsőséget adunk Neked ezért, örökkön örökké! Ámen! 

Foglaljatok helyet. Minden szolgáló máshogyan szolgál. Ha engem megkérdeznének az 

alkalom előtt öt perccel, hogy miről fogok prédikálni, lehet, hogy azt kellene mondanom, 

hogy nem tudom. Olyan vagyok, mint egy szörfös, tudjátok, aki ráfekszik a hullámokra, és 

amikor jönnek a hullámok, azokat meglovagolja. Legtöbb esetben igyekszem magam rábízni 

Isten Szellemére, és amit hoz az Ige, amit hoz Isten Szelleme, azt szeretném tolmácsolni 

felétek. Én nem annyira készülök, mint inkább magamat készítem fel állandóan, és amilyen 

mélységben, mennyiségben lehet, tömöm magamba az Igét, táplálkozom, hogy igeileg is jól 

táplált legyek, ne csak testileg. Erre igyekszünk.  

A mai üzenet címének azt adtam: Aki arat, jutalmat nyer. Ki az, aki szeretne az Úrtól 

jutalmat? Mindannyian erre várunk. Emberektől nem sok jutalmat kapunk. Sokszor kapunk 

kritikát, kapunk sok mindent. De igazán a jutalmunkat Istentől, az Úrtól várjuk. Az életünk 

minden területén nagy változást tudunk okozni a hitünkkel. Nagy kísértés volt arra, hogy a 

hitről tanítsak, a megigazultságról. Miről szóljak nektek? Nagyon sok hiány van Krisztus 

Testében, de azért nem tudom elkerülni, hogy néhány szót ne szóljak a hitről és a 
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megigazultságról. Ugyanis nekünk a kegyelem és a békesség Evangéliumát kell hirdetnünk az 

embereknek. Az, hogy ma hol tartunk az életben, az vagy annak a jutalma, vagy annak a 

büntetése, amiben eddig hittünk. A hitünk meghatározó, a hitünk nagyon-nagyon fontos, 

hiszen a hit gyümölcseit élvezzük. Ahogy hiszünk, ahogy gondolkodunk, úgy fogunk 

cselekedni, és minden cselekedetnek van következménye. Ha a helyes dolgokat tesszük meg, 

akkor jó eredményre jutunk, jó következményekre jutunk. Ha pedig rosszakat, annak is 

megvan az aratása. Ezért nagyon fontos, hogy bölcsen tegyük a dolgunkat, és amin igazán 

dolgozni kell mindannyiunknak, az a hitünk. Én nem hiszek az olyan fajta üzenetekben, 

amikor az embereknek utasításokat adnak a pulpitusról, hogy azt tedd meg, amazt tedd meg, 

ezt csináld, azt csináld! Ennek nem túl sok eredménye lesz. Ahhoz, hogy valamit meg-

változtassunk, legelőször a hitünket kell megváltoztatni. Azon a legtöbbet kell dolgoznunk, 

hogy isteni fajta hitünk legyen.  

Van több fajta hit. Nem a hitről szeretnék tanítani ma, de meg kell említenem, van kétfajta 

hit. Egyik a természetes hit, és van egy isteni fajta hit. Ha húznék itt egy egyenes, lineáris 

vonalat, akkor a vonal alatt van a természetes hit, de Jézus eljött, és azért jött el, hogy 

megmutassa nekünk, mi van a vonal fölött. Ez pedig a természetfeletti hit. Ne felejtsétek el, 

hogy Isten természetfeletti, és ennek a természetfeletti Istennek vagyunk a természetfeletti 

gyermekei. Minden embernek van természetes hite, és a természetes hitünket is használjuk. 

Látjuk azt, hogy az emberek hittel mit értek el? Mindig voltak emberek, akik előbbre 

jártak, akik máshogyan gondolkodtak, más volt a hozzáállásuk. A hitükkel csodálatos ered-

ményeket értek el. Ha nézzük a világítást, ezeket az izzókat is föltalálta valaki. Hitt abban, 

hogy meg tudja csinálni. Edison több mint tízezer kísérletet hajtott végre, hogy ne gyertyával 

világítsunk. Bizony neki is voltak nehézségei. Tudjuk, hogy az ezredik kísérletnél jöttek a 

mérnökei, és mondták, hogy fejezzük be, ez nem fog működni! Látjuk, hogy ez nem működik. 

Erre mit mondott Edison? Tanulhatunk a világtól is. Azt mondta, hogy figyeljetek ide, nagyon 

nagy lépést tettünk előre. Már ezerszer tudjuk, hogyan nem működik. Már csak azt az egy 

lehetőséget kell megtalálni, amitől majd világítani fog. Mit gondoltok, mi történt volna, ha ezt 

Edison nem találja föl? Sötétségben ülnénk? Nem. Akkor feltalálja más.  

Voltak emberek, akik azt mondták, hogy ami a levegőnél nehezebb, az a tárgy nem 

repülhet. Eljöttek a Wright testvérek, és volt egy hitük, volt egy látásuk, és ma repülőgéppel 

közlekedünk mindenfelé. Ez egy természetes hit. A természetes hit min alapszik? A termé-

szetes hit mindig keresi az ok és okozati összefüggéseket. Ez a természetes hit. A természet-

feletti hitnek semmilyen más bizonyítéka nincs, csak az, amit Isten mondott. Ezt tette 

különlegessé azokat az embereket, akikről olvashatunk a Zsidókhoz írt levél 11. fejezetében. 

Ez tette különlegessé Ábrahámot, ez tette különlegessé Pétert, Pált, és az összes többi 

tanítványt, akikről olvashatunk. Ez a természetfeletti hit tette őket természetfelettivé. 

Ábrahám is hitt Istennek, és ez tulajdoníttatott neki megigazulásul. Nagyon fontos a hit, mert 

hit nélkül még Isten országába sem juthatunk be. Ez az egyik legfontosabb dolog.  

Van egy kis érdekes történetem. Sok gyülekezetben, ahol prédikáltam, már elmondtam, itt 

még nyilvánosan nem hangzott el. Ha jól emlékszem, Sopronkőhidára hívtak meg a börtönbe 

prédikálni. Az egy nagyon jó hely egyébként, mert ahol sok a bűn, ott a kegyelem még inkább 

megsokasodik. Ott nagyon jól lehet prédikálni Isten kegyelmét. Ahogy ott a hangszereket 

pakoltam, rámoltam a technikát, közben kiengedték az elítélteket. Egyik elítélt odaszólt 

hozzám, ott a magázódás szigorúan kötelező: Pásztor, figyeljen ide! Tudja-e, hogy én a hitem 

miatt vagyok itt? Megdöbbentem, mert nem számítottam a kérdésre. Milyen öngyilkos 

szektába keveredett bele, vagy mit csinált ez az ember, hogy a hite miatt lecsukták? Azt 

mondja, hogy tudja, pásztor, én azt hittem, hogy engem nem fognak elkapni! Tehát ezt a kis 

sztorit azért mondtam, hogy ez velem történt. Azért mondom el, hogy láthassuk, hogy a rossz 

hit rossz eredményre vezet. Ezért nagyon fontos, hogy helyes legyen a hitünk.  
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Nagyon sok embert megkötöztek a vallással, a törvénnyel, és nagyon sok embernek rossz a 

hite. Ez az a hit, ami akadályozza őt abban, hogy Isten áldásait birtokba vegye. Hogy eljusson 

arra a helyre, ahova Isten tervezett bennünket. Ennek az akadálya a fejünkben van. Honnan 

van a hit? A hit hallásból van. Az isteni fajta hit az Isten Igéjéből. De a másfajta hit is hallás-

ból származik. Hogyha rossz dolgokat hallottunk, akkor az egy rossz hitet eredményez. Éppen 

ezért ki kell cserélni a hitünket, ki kell cserélni a természetes hitünket az isteni fajta hitre, 

mert ez a hit emel bennünket a vonal fölé! Jézus megmutatta nekünk Isten országát. Jézus 

eljött és megmutatta, hogy mi van a vonal fölött. Ezt természetes síkról az ember nem látta. 

Nagyon sok minden áldás tartozik hozzánk, de mégis az emberek úgy vannak, ahogy a zsidók 

is voltak a pusztában. Nagyon-nagyon sokszor kerülgetjük ugyanazt a hegyet, amit már 

hatszázszor megkerültünk. Ugyanazokkal a problémákkal nézünk szembe, mint annak idején. 

Ők negyven évig bolyongtak a pusztában, és tizenegy nap alatt bemehettek volna az ígéret 

földjére.  

Jézus bevitt minket az ígéret földjére. Ezt Mózes nem tudta megtenni. Józsué vitte be a 

második nemzetséget, de minket Jézus vitt be az ígéret földjére. Bevitt Isten országába. Nincs 

szánalmasabb dolog, mint mikor egy keresztény azon munkálkodik, hogy hogyan kerüljön be 

Isten országába. Először is meg kell alapoznunk a hitünket, és itt a megigazultság kérdése 

jönne elő, hogy tudni kell az állapotunkat Isten előtt. Tudni kell a helyzetünket. Ha ezzel nem 

vagy tisztában, akkor az ellenség be fog téged csapni. Egy kereszténynek nem kell azon 

munkálkodni, hogyan kerüljön be Isten országába, mert amikor elfogadtad Jézust, akkor a 

menny állampolgárává lettél. Ez nem majd egyszer meg fog történni, hanem ez már egy 

megtörtént dolog!  

Kolosse 1,13. 

13. Aki megszabadított minket a sötétség hatalmából, és általvitt az Ő szerelmes 

Fiának királyságába; 

Én nem vagyok egy nagy nyelvész, de szerintem ez múlt idő. Igaz? Tehát Isten ezt meg-

tette. Ha a Filippi levélre lapozunk, ott világosan kijelenti a Biblia, hogy a mi állampolgár-

ságunk a mennyekben van.  

Filippi 3,20. 

20. Mert a mi állampolgárságunk a mennyekben van, ahonnét a megtartó Úr Jézus 

Krisztust is várjuk;  

Jelen idő. Ez a te helyzeted. Amikor te elfogadtad Jézust, amikor te döntöttél Jézus mellett, 

akkor egy új teremtés vagy, a menny állampolgára vagy. Itt vagyunk fizikai testben még ezen 

a földön, és amikor letelik az időnk, akkor hazamegyünk. Ez nem kérdés. A keresztények 

elméjét leginkább az ellenség azzal támadja, hogy te nem vagy méltó arra, hogy bekerülj Isten 

országába, mert ezt tetted, azt tetted, meg amazt tetted. Az ördögnek teljesen igaza van, te 

nem vagy rá méltó, de nem is azért kaptuk, mert méltók vagyunk rá, hanem azért, mert Jézus 

vére kifizette az árat értünk.  

Most vettünk úrvacsorát. Amikor az Evangéliumot hirdetjük, akkor nekünk a kegyelem és 

a békesség Evangéliumát kell hirdetni. Nincs olyan Evangélium, hogy a törvény 

Evangéliuma. Mégis emberek millióit kötöznek meg törvényekkel, és az ő cselekedeteikhez, 

teljesítésükhöz kötik az üdvösséget. Egyáltalán mi az üdvösség? Erre is nagyon oda kell 

figyelnünk, amikor evangelizálunk. Mi használjuk a keresztény szakszavakat, és az történik, 

amikor ezt az elveszettek hallják, mintha egy kínai nyelvtanfolyamon lennének, mert 

egyszerűen nem értik, miről beszélünk. Nyilván a számodra az, hogy üdvösség, meg 

kegyelem, ezek a szavak természetes szavak, de amikor először hallottam, számomra nem 

voltak azok. Én egy vallásos háttérből jövök, és hívőket hoztam magammal, mert meghívtak a 

gyülekezetbe, és mivel nekem volt autóm, én vittem őket. Beszélgettek ott hátul az autóban, 

hogy neked üdvösségre van szükséged, meg erre van szükséged. Erre van nekem szükségem? 

Nincs nekem szükségem semmire! De hát nem értettem ezeket a szavakat, éppen ezért, 
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amikor beszélünk dolgokról, talán jó, ha tisztázzuk az alapokat. Mi az üdvösség? Az üdvösség 

szó azt jelenti – több szótárban megnéztem, több konkordanciában, és általában mindenhol azt 

írják: megszabadulni a sötétség hatalmából, megszabadulni minden látható bajtól, betegségtől, 

az ellenség csapdáiból, az ellenség tőréből. Ezt jelenti úgy nagyjából az üdvösség.  

Tehát üdvösségünk van, és ezt kegyelemből kaptuk meg. Ezt nagyon fontos megérteni. 

Nagyon sok helyen prédikálják a törvényt. Én nem hiszek abban, hogy a törvény bármiben 

változást tudna okozni az embereknek. Nézd meg a világi törvényeket. Saját példát tudnék 

hozni. Korábban nagyon szerettem gyorsan hajtani az autómmal, néhányszor megkérdezték, 

hogy miért megyek 80 km-es sebességgel lakott területen? Mondtam: Bocsánat, biztos úr, 

lehet, hogy lassítottam! Körülbelül így közlekedtem, és hiába írta elő a törvény, hogy 60-nal 

lehet menni, mert akkor még 60-nal lehetett menni. De a törvény nem okozott bennem 

semmit. Soha nem kapcsoltam be a biztonsági övet, mindig megbüntettek érte. Nem szerettem 

semmilyen megkötözöttséget. A törvény hiába írta elő, fütyültem én a törvényre. Épp az 

elmúlt időszakban hallottam, voltak lövöldözések Amerikában, egyetemisták lövöldöztek, és 

akkor az okos törvényhozók kitalálták, hogy hozni kellene egy törvényt. Mire valaki bölcs 

megszólalt közöttük, hogy figyelj ide, ez az ember 19 törvényt szegett meg eddig. Mit gon-

dolsz, ha hozunk egy huszadikat, azt be fogja tartani? Ostobaság. Tehát a törvény semmiben 

nem okoz javulást az embereknek. 

Ki sincs rakva a halacska az autómra, mert inkább nem raktam ki. Most már nyugodtan 

kirakhatnám, mert betartom azért, mert én úgy döntöttem. Egyszer az egyik rendőr 

megállított, és nem voltam bekapcsolva. Képzeljétek el, nem büntetett meg! Elbeszélgetett 

velem. De úgy, hogy figyelj ide, ezért és ezért jobb, hogyha bekötöd magad! Nem büntetett 

meg. Elhatároztam, megteszem, végül is igaza van. Azóta bekapcsolom a biztonsági övet. 

Nem a törvény változtatott meg. Nézzétek meg a bűnözőket! Nézzétek meg, ha hallgattok 

bizonyságot emberekről, akik bűnözők voltak egész életükben. Nagyon sokuk bizonyságát 

végighallgattam. Azt mondta, hogy nincs az a törvény, nincs az az ember, akitől én féltem 

volna, aki megtört volna engem! De amikor találkoztam Jézussal, onnantól kezdve minden 

megváltozott. Amikor Jézus mellett döntöttem, akkor minden megváltozott!  

Nem a törvény fogja megváltoztatni az embereket, hanem a kegyelem. Hadd olvassak fel 

nektek valamit a Bibliából, mert ezt most kaptam. Nem adtam le az Igehelyeket. Ha esetleg 

megtaláljátok: 

Titusz 2,11–12. 

11. Mert megjelent az Isten üdvözítő kegyelme minden embernek, 

Mi jelent meg? Isten üdvözítő kegyelme. Mi a kegyelem? Ezt is tisztázzuk. Nagyon 

sokféle megfogalmazást lehet hallani: nem azt a büntetést kapjuk, amit érdemelnénk, stb. Én 

azt hiszem, röviden meg lehet fogalmazni: Isten feltétel nélküli szeretete. Mit jelent? Azt, 

hogy nem tudsz semmilyen ellenszolgáltatást adni, nem tudsz megfizetni érte, nem lehet 

megvásárolni, nem lehet megvenni. Tehát ez egy feltétel nélküli szeretet. Nem a te teljesíté-

sedtől függ. Nem a te jóságodtól függ. Nem a szemed színétől, a hajad színétől, a vallásodtól, 

és sorolhatnánk, sok minden mást, amire emberek ráfogják, hanem egyedül Isten feltétel 

nélküli szeretetéről. Ez az, amit el kell vinnünk az embereknek, mert nem a törvény tanít 

bennünket, hanem a kegyelem. Most olvasom tovább. Ezt a törvényprédikátoroknak is 

üzenem, hogy olvassák el ezt a részt a Bibliában: 

12. Amely arra tanít minket, hogy megtagadva a hitetlenséget és a világi kívánságo-

kat, mértékletesen, igazán és szentül éljünk a jelenvaló világon: 

Mit csinál a kegyelem? Tanít minket. Mire tanít minket? Hogy megtagadva a hitetlenséget 

és a világi kívánságokat, mértékletesen, igazán és szentül éljünk a jelenvaló világban. Mi az, 

ami megváltoztatja az embereket? A törvény? Nem, hanem a kegyelem. Ahogy itt hallgattam 

a dicséretet, eszembe juttatott egy Igét: 

Zsidó 7, 19. 
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19. Minthogy a törvény semmiben sem szerzett tökéletességet; de beáll a jobb re-

ménység, amely által közeledünk az Istenhez. 

Mit mond itt az Ige? Hogy a törvény semmiben sem szerzett tökéletességet. Az én hitem 

az, hogy föl kell építenünk a hitünket. És ha megváltozik a hitünk, akkor megváltoznak az 

eredmények is. Nagyon sok ember szeretne más eredményre jutni, de nem szeretne 

változtatni. Teszi ugyanazokat a dolgokat, amiket tett eddig, és úgy gondolják nagyon sokan, 

majd meg fog változni valami. Ettől semmi nem fog megváltozni. Először meg kell 

változtatni a hitünket, és utána meg fog változni a cselekedetünk. Ez az, amit Isten kegyelme 

tesz. Meg kell alapozni magunkat a megigazultságban.  

Ha már itt vagyunk, csak egyet kell lapozni a Bibliában. Itt Jézus véráldozatáról van szó. 

Amíg ebben nem alapozod meg magadat, nem tudod hirdetni az Evangéliumot. Ez az első, 

amin munkálkodni kell.  

Mint már említettem korábban, én is egy vallásos háttérből jövök. Annak a szűk vallásos 

agyamnak három hónapig tartott, amire el tudtam hinni, hogy az üdvösség nem cseleke-

detekből van. Nagyon sokan jönnek, szintén vallásos háttérből, akik úgy gondolják, hogy az ő 

saját teljesítésük határozza meg az ő örök életüket, és azt, hogy mit fogadnak el Istentől. 

Annyira sokan szeretnek megfelelni másoknak! Nagyon sokan vannak rabságban, megkötö-

zöttségben, nagyon sok embernek kellene megszabadulni a mások véleményének való 

rabságból, fogságból. Emberek tömegeit tartja fogságban a családtagjaik, a hozzátartozóik, az 

ismerőseik véleménye. Ha már annyira meg akarsz felelni, akkor feleljünk meg Istennek! Mit 

mond az Ige? Hit nélkül pedig lehetetlen Istennek tetszeni. Ha Isten tetszésére akarsz lenni, 

akkor a kegyelem evangéliumában építsd fel a hitedet, mert ez az a hit, ami változást tud 

okozni az emberek életében. Az örömhírt el kell vinnünk az embereknek! Az Evangélium 

miről szól?  Mindjárt erről is fogok olvasni igeverset, hogy mi egyáltalán az örömhír, de 

nézzük először a megigazultságunkat. 

Zsidó 10,14. 

14. Mert egyetlenegy áldozatával örökre tökéletesekké tette a megszentelteket. 

Mondjad: Örökre tökéletessé tett engem! Örökre! Nem az első bűnödig, nem az első rossz 

cselekedetig. Meddig? Örökre! Nagyon sokan gondolják úgy, hogy egy bűn miatt esetleg 

elvesztik az üdvösségüket. Rengeteg ilyen emberrel találkoztam. Jönnek, hogy ők elvesztették 

az üdvösségüket. Egyik reggel hozta az Úr, erre ébredtem, és a feleségemnek mondtam is. 

Ahhoz, hogy valaki el tudjon kárhozni, ahhoz a bűnnek nagyobbnak kell lennie, mint Jézus 

vére. Gondolkodjatok el ezen! Jézus vére minden bűnért engesztelő áldozat. Ha el tudna az 

ember kárhozni, akkor a bűnnek kellene nagyobbnak lennie. Ezt nem tudja felülírni. 

Az Efézusi levél első részében olvasunk egy igeverset, hogy Isten Szelleme által el 

vagyunk pecsételve. A szellemed tökéletes, nem fér hozzá a bűn. El van pecsételve. Belül 

tartja az igazságodat, a megigazultságodat, és kívül tartja a bűnt. Nincs lehetőséged, mert nem 

teljesítésből kaptad az üdvösségedet, és nem is tudod a teljesítésed által elveszíteni. Tudom, 

hogy a Zsidókhoz írt levélben a 10. fejezetben írva van, hogy aki Jézus vérét megtapodja, 

annak nincs menekvés. Hogyan lehet Jézus vérét megtapodni? Úgy, hogy valaki visszauta-

sítja, és azt mondja: Nem, a bakoknak, meg a bikáknak a vére hatalmasabb, mint Jézusé! Aki 

visszautasítja Isten engesztelő áldozatát, amit a mennyei Szentek Szentjében az engesztelés 

székére hintett a saját vérével. Az a vér volt a váltságdíj értünk.  

Péter levelében írva van: nem aranyon, nem ezüstön, nem veszendő holmin, hanem a Jézus 

drága vérén váltattatok meg a ti hiábavaló életetekből. Alapozd meg magad Isten Igéjében, 

alapozd meg magad a megigazultságban! Amíg nem vagy biztos, addig nem tudod hirdetni az 

Evangéliumot, addig nem tudsz aratni, addig nem tudod behozni az embereket Krisztus 

Testébe, mert szabadságra hívattattunk el. Ahol az Úrnak a Szelleme, ott a szabadság. Ott 

nincs megkötözöttség.  
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A törvény kívülről szabályoz. Isten hova írta a törvényt? A szívünkbe. Belső irányításúak 

vagyunk, egy új program van bennünk. Jézus nagyon sokat beszélt példázatokban. Ha ma itt 

járna a földön, akkor lehet, hogy a számítógépeket, vagy az autókat hozná fel példának. De mi 

belső vezérlésűek lettünk, új program van bennünk. A régi, bukott, ádámi, ördögi termé-

szetünk nincs többé, meghalt, mi új teremtések vagyunk. A régiek elmúltak, újjá lett minden. 

Ez az Evangélium! Nincs mózesi törvény! Nyilván vannak parancsolatok az új szövetségben 

is. Erről is most lesz szó. Az egyik parancsolat a közbenjárás, hogy járjunk közben. A másik 

pedig, hogy a békéltetés Evangéliumát elvigyük az emberekhez. Ez nem csak az evangélis-

táknak, nem csak a szolgálóknak, nem csak a pásztoroknak, nem csak az öt szolgálati 

ajándékkal bíró szolgálatnak a feladata, hanem ez minden egyes hívőnek az elhívása. Gondolj 

bele, hogy te hogyan kerültél ide! Ma boldog lehetsz, és örülhetsz, mert Krisztus a szívedben 

él. Békességed lehet, mert a félelemtől, a halálfélelemtől Isten megszabadított téged, szabad 

vagy. Befogadtad Krisztust. Tudod, hogy örök életed van. De az, hogy ez megtörténjen veled, 

valaki elhívott ide. Valaki hirdette neked az Evangéliumot, vagy valahonnan hallottad Isten 

Igéjét.  

Gondoljatok bele, hogy mennyi ember van még, aki nem ismeri Jézust, aki még mindig a 

pokol irányába tart. Úgy gondolják nagyon sokan, hogy az ő teljesítésükből, az ő jóságukból 

megússzák. Gondoljátok végig, hogy Isten mekkora árat fizetett azért, hogy az embereket 

megmentse! Ha csak te lennél egyedül a földön, Jézus érted is lement volna a pokolba, és 

elszenvedte volna a bűneid büntetését. Gondolj bele, hogy mennyire fontos ez Istennek, hogy 

az elveszettek Isten országába kerüljenek! Ezért nagyon fontos, az egyik legfontosabb dolog, 

hogy az elveszetteket Isten országába hívjuk, és erre Jézus parancsolatokat is adott. 

A Márk evangéliumára lapozzuk a Bibliánkat, mindenki nagyon jól ismeri ezt az igeverset. 

Jézus szavai: 

Márk 16,15−16. 

15. És monda nékik: Elmenvén e széles világra, hirdessétek az Evangéliumot minden 

teremtésnek. 

16. Aki hiszen és megkeresztelkedik, üdvözül, aki pedig nem hiszen, elkárhozik. 

Ez egy ultimátum. Hogyan lehet üdvözülni? Hit által. Az Efézusi levél 2,8-ban írja: Mert 

kegyelemből tartattatok meg hit által. Ez nagyon fontos. Nagyon sokan úgy gondolják, ha 

elmondanak egy imát, akkor újjászülettek. Ez nem biztos, hogy így van! Mindjárt elmondom, 

hogy miért nincs így. Mert a Biblia azt mondja, hogy kegyelemből, és hit által. Tehát nem 

csak kegyelemből. Hallottam olyat, hogy Isten kegyelme mindenkire vonatkozik, mindenki 

üdvözül. Ez nem igaz, mert a Biblia nem ezt írja. A másik, hogy elég a hit. Elég csak a hit, és 

akkor üdvözülünk. Nem, a Biblia világos: kegyelemből, hit által.  

Egy nagyon jó példát hallottam az egyik helyen, és talán ez segíteni fog nektek. A 

konyhasót mindenki ismeri. Hallottatok már róla, és naponta használjátok. Nem vagyok nagy 

kémikus, de ha jól tudom, a konyhasó nátrium-klorid, igaz? Nátrium és klór. Most gondolj 

bele: ha csak a nátriumot eszed meg, meghalsz. Ha csak a klórt eszed meg, meghalsz. Viszont 

konyhasó nélkül nem tudsz élni. Érthető? Így van a hit és a kegyelem, a kettő együtt. 

Dicsőség legyen az Úrnak! Köszönjük! Kegyelemből, hit által.  

Amikor valakinek bizonyságot teszünk Jézusról, fontos, hogy hallja. Honnan van a hit? 

Hallásból. Ha valaki nem hallott Jézusról, az elmondja neked az üdvösség imáját, leerőszakol-

hatod, lenyomhatod a torkán a kis papírodat, fölolvastathatod vele, de az égvilágon semmi 

nem fog történni mindaddig, amíg ott nincs a hit. Miben kell hinnünk ahhoz, hogy 

üdvözüljünk? Hogy Jézus él, hogy Jézus feltámadt! Ez az alapja, ez az, amiről bizonyságot 

kell tennünk, és Jézus összes korai tanítványa ezért az állításáért adta az életét, Jánost kivéve. 

Tehát egy ultimátum: aki hiszen, és megkeresztelkedik. Mi ez a megkeresztelkedik? Ez 

nem a vízkeresztség. Az is egyfajta keresztség, egy biblikus keresztség. Itt is hadd rontsam le 

egy-két embernek a teológiáját! Keresztelkedni annyit jelent, hogy alámeríteni. Keresztelő 
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János, baptista János vízbe merítette alá az embereket − olvassuk a Bibliában. A 

’megkeresztelkedni Jézus nevében’ azt jelenti, hogy alámerítkezünk az Ő halálába, és az Ő 

feltámadásába. Ezt hogyan tesszük meg? A kimondott szavainkkal. Amikor az üdvösség 

imánál elmondjuk azt a részt, hogy hiszem, hogy Jézus Krisztus meghalt a bűneimért, akkor 

vele együtt meghaltam. Ezt tanítja a Biblia? Vele együtt meghaltam. Amikor elmondom a 

hitemet: Hiszem, hogy Jézus feltámadt a halálból, akkor vele együtt feltámadtam az örök 

életre. Hova ültettem? Vele együtt ültettem a mennyei helyekre. Minden fejedelemségen, 

minden hatalmasságon, minden erőn, s minden uraságon felül. Tehát akkor hol van az ördög? 

A talpam alatt, mert oda helyezte Isten. Tudjad már végre a helyedet, tudjad, hogy ki vagy te 

Krisztusban! Te Isten fia vagy, nem pedig a szolgája. Az ószövetségi ember szolga volt. A 

szolga pedig hogy kap valamit? Ha teljesít. Csak akkor, ha teljesít. Ha valahol alkalmazott 

vagy egy cégnél, akkor mikor kapsz fizetést? Ha teljesítesz.  

Ugyanez a helyzet: a szolga soha nem örökös. Tudjátok, voltak ezek a régi uraságok. 

Korábban sok régi magyar filmet néztem, nagyon szeretem az ilyen vidám történeteket. Még 

abban is az egyik színész mondta: Hogy minket az Úr Isten meg ne áldjon, az velünk soha 

meg nem történhet! Tehát még neki is volt hite ebben. Ott is voltak a cselédek. A cseléd lehet, 

hogy egy nagyon szorgalmas, egy nagyon tisztességes, egy nagyon jó ember volt. A fiú, az 

uraságnak a fia, az általában lump volt. Ha meghalt a gazda, ki örökölt? Ez a nagyon-nagyon 

jó munkás, szolga, vagy a fiú? A fiú. Minden esetben a fiú az örökös. Mi fiakká tétettünk, és 

nem szolgákká. Az ószövetségi nép szolga volt, mi pedig Isten fiai vagyunk. Ez egy óriási 

különbség! Örökösei vagyunk Istennek, örököstársai Jézus Krisztusnak. Halleluja! Ez egy 

óriási dolog! Dicsérjük Istent! Én korábban azt hittem, hogy az Evangéliumot először egy nő 

hirdette, de felülírta a Biblia az én teóriámat. Isten ebben is megelőzött bennünket. Mert 

emberek közül tényleg egy nő hirdette először az Evangéliumot, hiszen Mária Magdaléna volt 

az, aki először találkozott a feltámadt Jézussal, és utána ő hirdette az Evangéliumot. De Isten 

megelőzött bennünket, mindjárt olvasom, hogy hogyan történt ez. 

Galata 3,7−9. 

7. Értsétek meg tehát, hogy akik hitből vannak, azok az Ábrahám fiai. 

8. Előre látván pedig az Írás, hogy Isten hitből fogja megigazítani a pogányokat, eleve 

hirdette Ábrahámnak az Evangéliumot: Tebenned fognak megáldatni minden népek. 

Ki hirdette itt az Evangéliumot? Isten hirdette az Evangéliumot. Nézzük meg, hogy mi az 

Evangélium, mert az is benne van ebben az igeversben. Az, hogy tebenned fognak megáldatni 

minden népek 

9. Ekként a hitből valók kapnak áldást a hívő Ábrahámmal együtt. 

Mi az Evangélium? Az Evangélium jó hír. Korábbi tanulmányokat nézegettem az interne-

ten. Most már, hála Istennek, lehet kutakodni jó dolgok után is. A görög nyelvhasználatban 

még az Evangélium megjelenése előtt is ez a szó szerepelt, de összesen kétszer vagy három-

szor találták meg azt a szót, hogy Evangélium, a világi nyelvhasználatban. Ma sajnos azt 

teszik az emberek, hogy mindent, ami a Bibliával összefüggő dolog, mindent Evangéliumnak 

neveznek. Pedig annyira ritka volt ez a szó, hogy Evangélium, mert annyira, de annyira jó hírt 

jelent, hogy az szinte hihetetlen, és felfoghatatlan az emberi elme számára! Az Evangélium 

egy nagyon-nagyon jó hír.  

Mi volt Ábrahámnak a jó hír? Tebenned fognak megáldatni minden nemzetek. Tehát Ábra-

hámnak nem volt utódja, a felesége, Szárai, meddő volt. Nem volt gyermekük. Nehezen lehet 

utódja olyan valakinek, akinek nincs gyermeke. Ezért Isten a jó hírt hirdette Ábrahámnak: 

Tebenned fognak megáldatni a föld minden nemzetségei. Mit jelent az áldás? Ezt már a 

múltkor is említettem talán. Az áldás egy kenet, egy mennyei erő a gyarapodásra. Nagyon 

sokan vádolnak meg bennünket, hogy mi hirdetjük a gyarapodást, hirdetjük a gyógyulást, 

hirdetjük Isten kedvezését, és ez nem az Evangélium, mert mi egy rózsaszín ködöt festünk fel 

az embereknek, és az emberek – ha esetleg nem gyógyulnak meg –, csalódnak, és akkor 
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elfordulnak Istentől. Hogy ezt hol olvasták, nem tudom. De az Evangélium örömhírt jelent, jó 

hírt jelent. Nézd meg, mit jelentett az áldás Ábrahám számára? Azt, hogy meggyógyult a 

felesége, lett utódja. Az áldás jelenti az anyagi gyarapodást is, az áldás egy növekedés, az, 

hogy mindenben növekedünk. Ábrahám egészséges volt, és győzelmet aratott az ellenségei 

fölött, mert ott volt az a kegyelem, ott volt az a kenet. Mi Ábrahám áldásának vagyunk az 

örökösei. Halleluja! Dicsérjük az Urat! Tehát Ábrahámnak hirdette Isten először az 

Evangéliumot. Valószínűleg ma nem tudom befejezni, ha majd lesz rá lehetőség, akkor majd 

máskor folytatom. Még van egy kis időm, azt azért kihasználjuk. 

Efézusi 1,13. 

13. Akiben ti is minekutána hallottátok az igazságnak Igéjét, üdvösségtek Evangéliu-

mát, amelyben hittetek is, megpecsételtettetek az ígéretnek ama Szent Szellemével. 

Tehát mit csináltunk? Hallottuk az örömhírt, elfogadtuk az örömhírt, elfogadtuk a jó hírt, 

befogadtuk az Igét, új teremtésekké váltunk. 

Galata 4,4−7. 

4. Mikor pedig eljött az időnek teljessége, kibocsátotta Isten az Ő Fiát, aki asszonytól 

lett, aki törvény alatt lett, 

5. Hogy a törvény alatt levőket megváltsa, hogy elnyerhessük a fiúságot. 

6. Minthogy pedig fiak vagytok, Isten kibocsátotta az Ő Fiának Szellemét a ti 

szívetekbe, aki ezt kiáltja: Abba, Atya! 

7. Azért nem vagy többé szolga, hanem fiú, ha pedig fiú, Istennek örököse is Krisztus 

által. 

Itt az igei alapja, amit az előbb mondtam, mert a mi hitünk Isten Igéjéből kell, hogy szár-

mazzon. Arról már beszéltem, hogy mindenkinek van két elhívása. Az egyik a közbenjárás, a 

másik a békéltetés Igéjének szolgálata. A 2Korinthus 5-ből nagyon jól ismerjük ezeket az 

igeverseket. 

2Korinthus 5,19−20. 

19. Minthogy az Isten volt az, aki Krisztusban megbékéltette magával a világot, nem 

tulajdonítván nékik az ő bűneiket, és reánk bízta a békéltetésnek Igéjét. 

Kire bízta a békéltetés Igéjét? Terád bízta a békéltetés Igéjét. Amikor az embereket meg 

akarod közelíteni az Evangéliummal, akkor a békesség evangéliumát és a kegyelem evangéli-

umát kell elvinned az emberekhez. Erre vágynak, ez hoz nekik szabadulást.  

20. Krisztusért járván tehát követségben, mintha Isten kérne miáltalunk: Krisztusért 

kérünk, béküljetek meg az Istennel. 

Isten megbékélt velünk, az embereknek kell megbékülni Istennel. Isten nem haragszik rád 

többé, mert a bűnnek a büntetését, a haragját kitöltötte az Ő Fiára. Isten szeret téged. Dicsőség 

az Úrnak! Ezt az Evangéliumot kell elvinnünk az emberekhez, és Jézust nem lehet lenyomni 

az emberek torkán. Amikor Pétert elhívta Isten Jézus Krisztuson keresztül, akkor azt mondta: 

emberek halászává teszlek titeket. Tehát nekünk egy elhívásunk van, ez nem csak Péter 

elhívása, hanem az, hogy embereket fogunk halászni. Embereket fogunk kihalászni az 

ellenség fennhatósága alól, mert rossz területen vannak. Azt mondja az Efézusi levél, hogy ti 

abban az időben Isten nélkül valók voltatok, Krisztus nélkül voltatok a világon, reménysé-

getek nem volt. Ez ma az elveszett ember helyzete. Nem sok reménysége van egy elveszett 

embernek, nem sok reménysége van egy világi embernek. Ahogy a fiatalember bizonyságát 

hallottátok, ugyanez megtörtént velem is. Nem tud megelégíteni az anyagi javak birtoklása. 

Minden emberben van egy isteni űr − ez talán így érthető −, van egy hely, amit senki más nem 

tud betölteni, csak maga Isten. Addig az embernek nem lehet teljessége, amíg Jézus nem él a 

szívében. Szoktam prédikálni, hogy kétfajta ember van: vagy benne van a Krisztus, vagy 

nincs benne. Van egy másik szövetség: az Ábrahám test szerinti fiaival való szövetség, de 

ebbe most nem mennék bele. Tehát két lehetőség van: vagy benne van valakiben a Krisztus, 

és Istenhez tartozik, és élő kapcsolata van Istennel, vagy nincs. Isten nem vallásra hívott el 



 

 9 

bennünket! Jézus nem egy vallásra hívott el bennünket. A kereszténység nem is egy vallás. 

Jézus nem halt meg egyetlen gyülekezetért sem − hidd el nekem! Nem halt meg egyetlen 

vallásért sem. Jézus teérted halt meg személyesen! Isten egy élő kapcsolatra hívott el bennün-

ket. Mert ez az ember normális helye, ide lettél teremtve. Ha nem vagy a helyeden, akkor nem 

lehet békességed, akkor egy örökös békétlenség van az életeden. Ezt nem tudja betölteni az új 

autó, az új ház, az új asszony, semmi nem tudja betölteni. Ez a hely egyedül Jézusé. Tehát 

nem lehet az emberek torkán lenyomni Jézust.  

A Biblia tanítja, hogy az emberek most már készek az aratásra, hogy aki arat, az jutalmat 

nyer. Az aratnivaló sok, a munkás kevés. Azt mondja, hogy kérjétek azért az aratásnak Urát, 

hogy küldjön aratókat az Ő munkájába. Tehát fontos az, hogy kimenjünk az aratásba, és az 

elveszetteket behozzuk Isten országába. Nem véletlenül nevezik a pünkösdöt arató ünnepnek 

is az ószövetségben, onnantól kezdve kezdődik az aratás. Pünkösd óta kezdődött nekünk is az 

aratás, mert Isten Szelleme által tudjuk elvégezni az aratás munkáját. Egy nagyon érdekes 

hasonlatot mondok. Nem tudom, ki horgászott már? Ahhoz, hogy a halat kifogjuk, szükség 

van csalira. Csali nélkül nem igazán lehet horgászni. Lehet aratni kombájnnal, lehet aratni 

metszőollóval, csak úgy tovább tart. Tehát az evangelizációnak különböző formái vannak, 

hogy az emberekhez elvigyük az Evangéliumot.  

Azért szeretnék erről tanítani, mert elég sok időt töltöttünk el kimondottan az evangelizá-

cióval. Nagyon jó, amikor új területeket kell föltörnie az Úrnak. Lehet ezt többféleképpen 

tenni, de nincs egyetlen recept. Mindenkinek meg kell találnia saját magának azt a módot, 

ahogy ezt ő tudja tenni, ahogy Isten neki adta a kenetet erre. Nem lehet megerőszakolni 

embereket, hogy ezt hogyan kell tenni. Nagyon sokszor elvétjük mi, gyülekezet is, hogy néha 

belekényszerítünk embereket olyan dolgokba, amire nincs ott a kenet, és ami inkább 

sérüléseket okoz, minthogy előbbre vinne minket Isten országában. Tehát nyilván meg kell 

várnunk még azt, hogy az illető esetleg kész lesz arra, hogy el tudja fogadni Jézust. Nem 

mindig van mindenki abban az állapotban, hogy nyitott legyen arra, hogy Jézust befogadja. 

Van, amikor hosszú-hosszú időket kell várni arra, hogy valaki kész legyen az aratásra. 

Valahol hallottam, hogy a halak sem mindig harapnak, tehát van időszak, amikor hiába mész 

pecázni, nem fogsz semmi, mert nem harapnak a halak. Ez az egyik.  

A másik, hogy minden halnak másfajta csalira van szüksége. Nem tudom, gondolkodtál-e 

már ezen? Tehát nem fogsz kifogni úgy egy harcsát, mint mondjuk egy növényevő halat. 

Annak más csalira van szüksége. Mit jelent ez a számunkra? Azt, hogy mindenkit más-más 

területen tud megérinteni az Úr. Ezért nincs az, hogy most kiosztok egy szórólapot, ezzel 

pedig ki fogsz fogni egy olyan halat, aki éppen arra vevő. De mi van a többiekkel? Ezért az 

evangelizációra nincs egy sablon, hogy ezt így kell csinálni, vagy úgy kell csinálni, hanem 

Isten vezetését kell, hogy kérjük. Nekünk kell felkészíteni először is saját magunkat. Minden 

ott kezdődik. Az elején fölépítjük a hitünket, fölépítjük a megigazultságunkat.  

Ahogy Péter írja a levelében, hogy minden alkalommal legyünk készek arra, hogy bizony-

ságot tegyünk a bennünk lévő reménységről. Ezt kell, hogy megtegyük. Lehet egyesével halat 

fogni, amikor pecázunk. Aztán van, amikor bemerítjük a hálót − ez fog történni augusztusban 

is. Amikor nagy háló lesz kivetve, és sok mindenféle halat fogunk fogni. Tehát utána kell arra 

törekednünk, hogy mit kezdünk ezekkel az emberekkel. Itt nekünk, gyülekezetnek is föl kell 

erre készülni, hogy fogadókészek legyünk.  

Nagyon sokszor tapasztaljuk meg azt, hogy elmennek az újak, nem maradnak meg. Ez nem 

az új ember hibája. Magunkat sem szeretném kárhoztatni, viszont azt szeretném, hogy ezentúl 

jobban tegyük a dolgunkat. Mert ha úgy tesszük, ahogy eddig tettük, akkor ugyanarra az 

eredményre jutunk. Kell változtatni! Mit teszünk mi általában? Szolgálunk. 20-30 éve 

szolgálunk, és a harmincéves hitünket ráborítjuk egy új emberre. Ez körülbelül olyan, mintha 

egy második osztályost beíratnád az egyetemi matematika órára, ahol az égvilágon semmit 

nem ért. Tehát, le kell mennünk az illető hitszintjére. Van olyan, aki azt sem tudja, hogy 
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kicsoda Jézus. Tehát fogalma nincs róla. Néha nagyon-nagyon az alapokról kell, hogy 

elinduljunk az üdvösség üzenetéről. Beszéltük Erzsikével, és ő ebben partner, hogy igen, 

vissza-vissza kell térni a legmélyebb alapokhoz. Én tudom, hogy a régiek már unják, mert 

milliószor hallották, de ugyanakkor azt is tudom, hogy nem unják. Prédikálom húsz éve az 

alapokat, és nem tudom megunni, mert Isten igazsága, az Úrnak az Evangéliuma nagyon 

izgalmas. Isten erre az aratásra hív bennünket.  

A másik, amire nagyon oda kell figyelnünk, hogy egy fizikai testben élünk. A fizikai 

testünk terhelhetősége véges. Nagyon fontos az, hogyha hosszú-hosszú üzeneteket mondunk 

az embereknek, nem tudják elfogyasztani. Tehát, ha valakinek egy rúd téliszalámit lenyomsz 

a torkán egészben, és megkérdezed, hogy jól esett-e, akkor lehet, hogy azt mondja: nem. De 

ha fölszeleteled, és adsz neki egy szeletet, ő azt mondja, hogy hú, de finom volt, ebből holnap 

is ennék – akkor vissza fog jönni. Tehát nekünk is muszáj lesz visszatérni a csöpögtetős 

módszerhez. Én jobban szeretem, ha az emberek egy kicsit éhesen mennek el az alkalomról, 

és utána vágynak vissza a szívükben, mint azt, hogy teletömjük őket. Egy új embert nagyon 

könnyű kivégezni egy négyórás alkalommal. Higgyétek el nekem, hogy ez számára egy 

túlélési gyakorlat. Már a két óra is.  

Most is megyünk evangelizálni. Nagyon szeretjük a dicséretet, és az Úrnak a dicséretére a 

24 óra is kevés. Wigglesworth mondta: Én nem imádkoztam 15 percnél még soha többet, de 

15 perc sem telt még el, hogy ne imádkozzak. Én így vagyok a dicsérettel, és a szívedben te is 

úgy vagy a dicsérettel, hogy biztos, hogy a hálaadás az másodpercenként, ötpercenként, 

tízpercenként feltör a szívedből, és ez Isten imádata. Nyilvánvaló, hogy a kenetet lehozza a 

dicsőítés. Ez vitathatatlan. De muszáj, hogy megfegyelmezzük magunkat ezen a területen is, 

mert egyszerűen van egy fizikai tűrőképessége az embernek. Mindenhol tanítják. 50 percet 

tud maximum figyelni az ember − ez a tudomány, és nem minden az ördögtől van −, és utána 

elmegy a fejed fölött. Tehát a kevesebb néha több, úgyhogy most abbahagyom, és megfegyel-

mezem magam.  

Tudjátok, vannak a Szellemnek a gyümölcsei. Nem lehet ezt sem hústestből megtenni. Mi 

a Szellem gyümölcse? A szeretet. Nem tudom neked megparancsolni, hogy szeressél valakit. 

Gondolj bele, hogy megparancsolom, hogy szeress engem. Nem hiszem, hogy menni fog.  

Vagy a feleségemnek, hogy szeressen engem. Tehát ez parancsra nem fog működni. Ez a 

Szellem gyümölcse. A másik, amit nem lehet hústestből előhozni, az öröm. Az öröm vagy 

benned van, vagy nincs benned. Ha benned van, akkor úgyis kitör, akkor vissza sem tudod 

fogni. Vagy a békesség. Ha békességben vagy, akkor örömöd van, mert akkor van egy belső 

békesség. Szeretet, öröm. Aztán van a béketűrés, vagy hosszútűrés. A Biblia béketűrést ír, ha 

ezt sokáig teszed, akkor az már hosszútűrés. Tehát van a szeretet, öröm, békesség, béketűrés, 

szívesség, jóság, hűség, szelídség, és a legutolsó gyümölcs, az önuralom. Ezekben mindannyi-

unknak fejlődni kell. Nincs az a pásztor, aki ne tudna 12 órát prédikálni, beleértve engem is. 

Úgyhogy most abbahagyjuk, és azt fogjuk tenni, hogy imádkozunk értetek. 

Az Evangélium hirdetésével mindig együtt járt a betegekért való imádság. Nagyon sok 

helyen nem teszik ezt, nagyon sok helyen nem hisznek a gyógyulásban, és nagyon sok hívőt 

rabolnak ki a reménységből. Erzsike sorolt fel ajándékokat, vannak ajándékok, igen. Ez 

minden szolgálón, minden szolgálaton keresztül teljesen máshogyan működik. De nem szeret-

nénk kilopni a hitből, hogy csak azok gyógyulnak meg, akikhez éppen ajándék van. Van, 

amikor Isten semmilyen ajándékot nem mutat nekem. Gyülekezetek jöttek létre úgy, hogy 

Isten mutatott gyógyulási ajándékot. Az egyik gyülekezet úgy jött létre, hogy voltunk 20-30-

an, és mielőtt mentem az alkalomra, mutatta az Úr, biztosan tudtam, hogy lesz egy nő, akinek 

az ujja – még azt is tudtam, melyik ujja – béna. Akkor azt ott elmondtam. Ott ült a nő az első 

sorban. Meggyógyult, azóta is működik az ujja. Hálát adunk Istennek! Elment, és lett egy 

gyülekezet a faluban. Tehát Isten jelekkel és csodákkal tett bizonyságot az Ő Igéje mellett. 

Jelek és csodák nélkül nem lehet hirdetni az Evangéliumot, ez szintén hozzátartozik. A 
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gyógyulás ugyanúgy hozzátartozik. Az 1Korinthusi levélben Pál apostol mondja: Az én 

beszédem, az én prédikálásom nem emberi bölcsességnek hitető beszédében, hanem Szellem-

nek és az erőnek a megmutatásában állott, hogy a ti hitetek ne emberek bölcsességén, hanem 

Isten erején nyugodjék. Halleluja! Dicsőség az Úrnak! Hálát adunk Istennek!  

 
*A barna színnel jelzett igeversek más fordításból származnak. 

A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 


